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Fullmäktige beslutade de 18 juni 2001 att införa kundvalsmodellen för delar av 
äldreomsorgen och omsorgen av funktionshindrade. En försöksverksamhet 
inleddes och från och med 2002 infördes valfrihetssystemet i hela staden. 
 Stadsledningskontoret har nu gjort en uppföljning av privata utförare inom 
hemtjänsten som visar att det finns 35 utförare inom hemtjänsten, inklusive 
sex utförare som utför städning. Uppföljningen gjordes i augusti och trots att 
systemet vid denna tidpunkt bara funnits i 8 månader, hade 25,6% valt en 
privat utförare.  
 Till samma tidpunkt hade 596 personer bytt utförare, och flertalet av dessa, 
73%, hade valt en privat utförare. Vårdtyngden på de ärenden som man 
ansvarade för var ungefär densamma hos de privata utförarna som hos de 
kommunala. 
 I utredningen finns också uppgifter från Paraplysystemet per den sista 
december 2002. De visar efter 12 månader att 
- 26,5% i snitt över staden valt en privat utförare, 
- vid val vid nya ärenden jan-dec 2002 hade 31,7% valt en privat utförare 

och  
- av de personer som jan-dec 2002 bytt utförare (inkl val av ny utförare) var 

det 76,9% som valt en privat utförare. 
 Vänstermajoriteten skriver i sin plattform (En politik för Rättvisa, 
Utveckling och Ekologisk hållbarhet, daterad 2002-10-17) 
 ”Vården och omsorgen för äldre ska utvecklas. Valfriheten ska förbättras 
och möjligheten att påverka sin vardag stärkas.”…. 
 ”Stadens olika pengsystem och resursfördelningssystem ska utredas.”… 
 ”Under mandatperioden 1998-2002 har politiken för upphandling utgått 
från en konkurrensutsättning och privatiseringsiver där privatiseringar har 
skett av ideologiska skäl utan att en analys av nyttan för brukare och stad har 
gjorts. Koalitionen är överens om att denna politik måste ändras och att 
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kvalitet och inflytande för brukarna ska stå i förgrunden för stadens omsorg.” 
… 
 ”Stockholm ska även fortsättningsvis vara en stad i förändring och 
utveckling. För detta krävs att arbetsmarknaden fungerar och att näringslivet 
ges goda förutsättningar.” 
 Vänstermajoriteten avslog ett yrkande på äldreomsorgsberedningens 
sammanträde den 31 januari 2003 att en ny ordinarie upphandling skulle ske 
hösten 2003. 
 Det innebär att det idag råder mycket stor osäkerhet kring 
kundvalsmodellens framtid. 
 Vi moderater anser att det finns både en moralisk rättighet hos våra äldre 
medborgare att nu få veta om de efter den 1 januari 2004 själva ska få 
bestämma vem de vill ska utföra de biståndsbedömda insatserna. Om 
vänstermajoriteten vill stå vid sitt ord att ge näringslivet goda förutsättningar, 
varför ger då vänstermajoriteten inte nu några klara signaler till de privata 
utförarna? Eller ligger det i vänstermajoritetens strategi att både strypa 
kundvalsmodellen och de privata utförarna? 
 Jag vill med anledning av ovanstående till ansvarigt borgarråd ställa 
följande frågor: 

1. Tycker Du att kundvalsmodellen varit bra för våra äldre, dvs. att de 
själva har kunnat välja sin hemtjänst etc? 

2. Avser Du att avskaffa kundvalsmodellen? 
3. Om så är fallet, vad har Du för beredskap för detta?  
4. Om så är fallet, hur och när tänker Du informera våra äldre medborgare 

om detta? 
5. Om så är fallet, anser Du då att de ca 25% som valt privata företag inte 

är kapabla själva att välja den utförare som de vill ha? 
6. Om så är fallet hur och när tänker Du informera de berörda företagen 

om detta? 
 
Stockholm den 3 mars 2003 
 

Margareta Björk 


